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V Y D Á V Á  M Ě S T Y S  D A V L E

číslo 337 10 Kčzáří, říjen

Chráněná dílna 
Portus Davle

Občanské sdružení Portus Praha pravděpodobně většina našich čtenářů zná. I letos 
jste od května v centru Prahy mohli nalézt známé stánky Akce cihla, kde jste měli 
možnost zakoupit benefiční cihličky, a pomoci tak reintegraci handicapovaných občanů 
do společnosti. Někteří z vás možná navštívili i hudebně divadelní benefiční festival 
CIHLAFEST, který se konal na konci července přímo v zahradě chráněného bydlení 
v obci Slapy č. 74. Pomalu by bylo vhodné začít uvažovat o nějaké benefiční akci i u nás 
– peníze získané z letošního ročníku Akce cihla jsou totiž určeny na vybudování nového 
pracovního centra pro lidi s handicapem tady v Davli. I u nás, tak jako předtím ve 
Slapech, vznikne nová chráněná dílna, kde se budou vyrábět nakládané sýry distribuo-
vané pod názvem Dobroty s příběhem. Dům bude otevřen i veřejnosti, součástí objektu 
bude také obchod s výrobky a rychlé občerstvení s jejich prodejem. Kromě zmíněných 
nakládaných sýrů a utopenců zde bude k dostání i domácí zmrzlina, nápoje a menší 
teplá jídla. Dobroty s příběhem budou výletníci moci konzumovat přímo na místě nebo 
si budou moci zakoupit dárková balení. Pro děti zde bude postaveno malé hřiště.

V nové dílně najdou pracovní uplatnění 
především lidé se zdravotním handicapem. 
Lidem s těžkým postižením bude nabídnu-
ta možnost využívat podporu asistentů tak, 
aby mohli v co největší možné míře rozvíjet 
své schopnosti a dovednosti. Celkem vznik-
ne v dílně 16 nových pracovních míst. Vý-

těžek z prodeje výrobků půjde vždy na dofi-
nancování a rozvoj sociálních služeb, které 
poskytují v obci Slapy, tedy chráněného 
bydlení pro lidi s mentálním postižením, kde 
v současné době žije devatenáct obyvatel.

Autoři projektu chtěli, aby objekt, ve kterém 
se bude dílna nacházet, byl originální a jedi-

nečný. Měl by, kromě praktických požadavků 
a hygienických norem, splňovat také kritéria 
estetická, kladená na architekturu jako umě-
leckou disciplínu, a měl by vyjadřovat názor, 
ideu a poslání celého projektu. 

Dům jako parník nebo stavebnice – stav-
ba je koncipována jako užitková modulární 
architektura vycházející z konceptu dětské 
stavebnice, která jednak znamená zjedno-
dušení dispozice budovy a tím i snížení sta-
vebních nákladů využitím prefabrikovaných 
dílů a jednak poukazuje na stavebnici jako 
základní učební pomůcku. Tím vyjadřuje 
myšlenku projektu: reintegraci handicapo-
vaných spoluobčanů a příležitost pro jejich 
pracovní a společenské uplatnění.

Dům svým tvarem bude připomínat parník 
s komínem a kapitánským můstkem, což 
je odkaz na umístění stavební parcely ne-
daleko Vltavy. Dominantu stavby by měly 
tvořit dvě věže, jedna – kapitánský můstek 
– vysoká 14 m na severním konci stavby 
a druhá jednopodlažní představující komín 
parníku o výšce 10,5 m. Věže slouží zároveň 
jako komunikační jádra s výtahy a schodišti. 
Sám dům bude dvoupodlažní o výšce sedm 
metrů. Dílna bude postavena z levných 
a dostupných přírodních materiálů s využi-
tím základního stavebního elementu krychle 
o velikosti hrany 3,5 metru. V interiéru budou 
místnosti členěny podle modulového systé-
mu, což umožní vysokou variabilitu vnitřních 
prostor. Na viditelné fasádě z hlavní komuni-
kace budou do fasádních desek nebo posuv-
ných okenic vyřezána písmena skládající ná-
pis Dobroty s příběhem, který bude fungovat 
i jako poutač celého dobročinného projektu. 
Atelier MMM architekti založený v roce 2008 
(Klára Makovcová /1979/ a Pavlína Macháč-
ková /1979/) byl za tuto studii oceněn v sou-
těži YOUNG ARCHITECT AWARD určenou 
mladým architektům.

Dům bude sloužit jako chráněná dílna 
na výrobu nakládaných sýrů a utopenců. 
Bude zde také školicí místnost pro pořádání 
vzdělávacích a osvětových akcí týkajících 
se poskytování sociálních služeb a zaměře-
ných na výchovu proti předsudkům.

dokončení na straně 15
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Ze zastupitelstva
Dne 16. 8. se v sále Hotelu Pivovar 

konalo 6. veřejné zasedání městyse 
Davle. Kromě 10 zastupitelů se zasedání 
účastnilo i několik hostů – PaedDr. Jarmi-
la Jarůšková (ředitelka mateřské školy), 
Ing. akad. arch. Petr Foglar (architekt projek-
tu MŠ), Ing. Otakar Hrdlička (fa SIGOS s.r.o., 
technický dozor investora), Ing. František 
Jansa (fa AVERS s.r.o., stavbyvedoucí), Jan 
Koška (spolumajitel firmy).

Starosta Jiří Prokůpek sdělil k programu 
zastupitelstva, že veřejné zasedání bylo svo-
láno s ohledem k provozu mateřské školy 
při probíhající rekonstrukci a výstavbě nové 
mateřské školy.

Zastupitelstvo schválilo v souladu s vyhláš-
kou č. 14/2005 Sb. o předškolním vzdělává-
ní, § 3 odst. 2, omezení provozu MŠ Davle 
v době od 1. 9. do 30. 9. 2011. V uvedeném 
termínu byla zajištěna pro děti škola v příro-
dě a dopolední výlety a exkurze. Důvodem 
omezení provozu byla plánovaná rekon-
strukce mateřské školy po přidělení dotace 
z ROP. Úplata se promíjí dětem, které se 
celý měsíc těchto akcí neúčastnily. Infor-
mace o omezení provozu proběhla již na 
informativní schůzce v srpnu 2010 a dále na 
schůzce v dubnu 2011 v mateřské škole.

Ředitelka MŠ PaedDr. Jarmila Jarůšková 
sdělila, že k 1. 10. 2011 přijme všechny děti, 
které již do MŠ v Davli chodily, předškolní 
děti a nově nastupující děti z Davle do re-
konstruované staré budovy.

Firma AVERS spol. s r.o. má vůči městy-
su Davle požadavek k prodloužení termínu 
ukončení celé akce o 8 až 10 týdnů.

Městys Davle předpokládá, po konzultaci 
se stavebním dozorem, že přiznaný a dů-
vodný nárok by mohl být v rozsahu tří týdnů. 
O délce posunutí termínu se zatím diskutuje.

Nakonec proběhla neřízená diskuse mezi 
občany, stavebním dozorem, architektem 
a zástupci firmy AVERS spol. s r.o.

7. veřejné zasedání zastupitelstva měs-
tyse Davle se konalo 15. 9. 2011 v sále Ho-
telu Pivovar za účasti 9 zastupitelů.

Zastupitelstvem bylo projednáváno 
a schváleno:

– Kontrola zápisu z minulého zasedání – 
kraj vypověděl smlouvu se všemi autodo-
pravci k 31. 5. 2012, ředitelkou ZŠ Davle se 
stala Mgr. Jana Hrubá; ve škole byla dokon-
čena rekonstrukce sociálních zařízení; v obci 
bylo umístěno 8 nových laviček; proběhla 
výstava s názvem Tereza z Davle.

– Rozbor hospodaření za II. čtvrtletí roku 
2011.

– Úprava rozpočtu č. 3 v roce 2011 – pří-
jmy: 18 243 tis. Kč.; výdaje: 21 021 tis. Kč.

– Smlouva o smlouvě budoucí o zřízení 
věcného břemene s ČEZ Distribuce, a.s., 
č. IV-12-6012956/01 (posílení kabelového 
vedení, finanční náhrada 5500 Kč); č. IV-12-
6010665/01 (posílení kabelového vedení, 
finanční náhrada 4000 Kč); smlouva o zříze-
ní věcného břemene s ČEZ Distribuce, a.s., 
ul. Na Vinicích, č. IV-12-6001659/1 (kabelo-
vé vedení a přípojkový pilíř, finanční náhrada 
49 950 Kč); č. IV-12-6001659/3 (kabelové 
vedení a přípojkový pilíř, finanční náhrada 
6000 Kč).

– Dodatek č. 1 Smlouvy o dílo s firmou 
AVERS, spol. s r.o. – změna termínu do-
končení (31. 10. 2011), schválení víceprací 
v částce 345 000 Kč. Zastupitelstvo pověřilo 
starostu k podpisu tohoto dodatku.

– Prodej pozemkových parcel č. 37/49 a st. 
463 pí Daně Hávové za cenu  
500 Kč/m2 – celková částka 137 000 Kč.

– Schválení názvů nových ulic ve Sloupu – 
Nad Orionem, Severní, Jižní.

– Schválení dotace z grantového řízení 
Stromy od Nadace ČEZ ve výši 191 400 Kč 
– stromy budou jednostranně vysázeny po-
dél cest k osadě Zástrovská a mezi Měche-
nicemi a ulicí V Hliníku, jde o 60 ks dřevin 
(jasany ztepilé, javory, hrušně). Výsadba 
proběhne za účasti občanů 22. 10. 2011 při 
Drakiádě.

– Informace
● Odpadové hospodářství – po doho-

dě s firmou AVE je pro občany s nároč-
ným přístupem k domům možnost výměny 
(zdarma) popelnice stávající za popelnici 
plastovou na kolečkách. Svozová firma má 
povinnost svážet popelnice do 15 m a vrátit 
zpět na původní místo. Větší vzdálenosti 
mohou pracovníci AVE také svážet, ale již 
za úplatu. AVE má v plánu nakoupit malý 
lehký vůz, který by napomáhal ke svozu 
v těžkých terénech.

● Po třech letech byla podepsána smlouva 
o bezúplatném převodu pozemků od Úřadu 
pro zastupování státu ve věcech majetko-
vých na parcely poz. č. 104/1 a 106/1 v KÚ 
Davle.

● Péči o pacienty MUDr. Jitky Soukupové, 
která ze zdravotních důvodů ukončila čin-
nost, převzal MUDr. Tomáš Gavlas.

● Bude vybudován chodník mezi bytovka-
mi a ulicí Na Balkáně – tato akce bude řeše-
na výzvou k podání cenových nabídek.

● Ve spolupráci s Arcibiskupstvím praž-
ským je nutno dobudovat křižovatku Druž-
stevní, Nad Orionem.

● V roce 2012 bude DPH zvýšena z 10 na 
14 procent – obci se tímto krokem příjmy 
nezvýší.

● Je připravován nový zákon o rozpočto-
vém určení daní – obci velikosti Davle by se 
měl zvýšit příjem na obyvatele ze 6,8 na 9,2 
tis. Kč – tato novelizace je předmětem jedná-
ní politických stran.

● Připravuje se nařízení o povinnosti obce 
mít účet u ČNB.

– Diskuse:
● Jak to bude dál s Vltavankou? Odpověď: 

Na přístavbě, která se hroutí, bude odstra-
něno 2. nadzemní podlaží a 1. podlaží bude 
zakryto novou střechou. Následně by mohlo 
být otevřeno s tím, že jídla budou dovážena 
a ve Vltavance jen ohřívána a podávána.

● Informace ohledně otevření mateřské 
školy – den otevřených dveří v nové mateř-
ské škole se uskuteční až na jaře. 1. a 2. 10. 
proběhne úklid MŠ. Nebylo počítáno s vy-
bavením šaten a kanceláří, a je tedy třeba 
počítat s vyšším příspěvkem.

● Je potřeba koupit nové hasičské obleky, 
stávající jsou plesnivé.

● Je potřeba vyřešit parkování před hasič-
skou zbrojnicí při fotbalových turnajích – při 
zásahu není možno vyjet.

● Naproti stavebninám je hnízdo sršňů či 
vos.

● Poděkování za posekání kolem školy, za 
opravu schodů ke školní družině a za vybu-
dování nových laviček.

● Je nutno dohodnout „vymezení“ kom-
petencí údržby pozemků kolem školy mezi 
školníkem a pracovníky obce.

Turnaj starostů
26.-27.8.2011 proběhl v Teplicích nad 

Bečvou turnaj starostů v tenise. Naši obec 
reprezentoval Jiří Prokůpek a Ing. Tomáš 
Zunt. Turnaj probíhal za velkého vedra 
ve dvouhrách a čtyřhrách. Ve dvouhrách 
byli naši soupeři nad naše síly. Do čtyřhry 
se páry náhodně losovaly a starosta Jiří 
Prokůpek se starostou Teplic nad Bečvou 
– Ing. Karlem Hüblem vybojovali pěkné 
2. místo.
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Vážení spoluobčané,  
v dnešním slovu starosty se zmíním o ma-
teřské škole a dopravní obslužnosti.

U mateřské školy jsme potřebovali vyře-
šit zásadní problém, a to posunutí termínu 
dokončení MŠ. Firma AVERS požadova-
la posunutí termínu dokončení o 10 týdnů, 
ale tento termín byl pro nás nepřijatelný. 
Posunutí termínu požadovala firma AVERS 
z důvodu skutečností zjištěných v průběhu 
stavby, např. ve stávající budově byla nutná 
výměna silnoproudých rozvodů (rozvody 
byly v hliníku opředeném látkou), archeolo-
gický výzkum, výměna stoupaček vodovodu, 
kanalizace a ústředního topení, přesunu-
tí výtahové šachty apod. Naším cílem bylo 
hlavně otevření stávající budovy MŠ k 3. 10. 
2011 a bezproblémové dokončení nové bu-
dovy. Na schůzce zastupitelstva, finančního 
výboru, kontrolního výboru a JUDr. Sršně 
bylo po zvážení všech možných pro a proti 

dohodnuto prodloužení termínu převzetí 
nové budovy k 31. 10. 2011. Tento termín 
byl pak schválen na 7. veřejném zasedání 
15. 9. 2011. Pracovnice Stavebního úřadu 
Štěchovice a Krajské hygienické stanice 
daly souhlasné stanovisko možnému pro-
vozování stávající budovy s podmínkou 
odděleného prostoru se stavbou a v ranních 
hodinách 3. 10. 2011 nastoupilo 70 dětí do 
stávající budovy mateřské školy. 

Dopravní obslužnost – tím, že Středočes-
ký kraj vypověděl všem autodopravcům 
k 31. 5. 2012 smlouvy bez předchozí domlu-
vy s obcemi a sousedními kraji, do budouc-
na ohrožuje zajištění dopravní obslužnosti. 
Výběrové řízení na nové autodopravce se 
již musí řídit podle nových evropských pra-
videl, kde výběrové řízení musí viset jeden 
rok a pak lze teprve přistoupit k výběru au-
todopravce. Kraj výběrové řízení zveřejnil 
až 9. července 2011, takže až 9. července 

2012 může začít soutěž a řádné soutěže-
ní bude trvat také alespoň půl roku. Zatím 
je tedy ve hvězdách, jak situace dopadne. 
Je s podivem, že se kraj do výpovědí vů-
bec pustil, když jsou příští rok krajské volby 
a vedení se může zcela změnit. Nejjed-
nodušším východiskem by bylo vzít zpět 
všechny výpovědi, ale nechme se překvapit 
dalším vývojem.

Jiří Prokůpek

Slovo starosty

Příprava vyhlášky 
městyse Davle  
o životním prostředí

Strategický plán rozvoje městyse Davle

V současné době platí v Davli vyhláška o životním prostředí č. 4 
z roku 1995. Zastupitelstvo městyse Davle se rozhodlo tento po-
starší dokument aktualizovat. Stěžejní části, které se budou měnit, 
aby lépe reagovaly na současný životní styl obyvatel, jsou ochrana 
ovzduší a rušení klidu. Nová regulace se bude týkat časové změny 
možnosti pálení rostlinných materiálů a regulace provozu hlučných 
zařízení.

Ochrana ovzduší
Pálení rostlinných materiálů (jako je tráva, listí, větve) je možno 

provádět pouze na vlastním pozemku po vyschnutí tohoto odpadu 
a upozornění sousedů v době určené touto vyhláškou:

úterý od 8.00 do 11.00 a od 16.00 do 19.00 hodin,
čtvrtek od 8.00 do 11.00 a od 16.00 do 19.00 hodin,
sobota od 18.00 do 22.00 hodin.

Rušení klidu v obci
1.  Každý je povinen udržovat noční klid na území městyse od 

22.00 do 6.00 hodin.
2.  V sobotu je provozování hlučných zařízení (pily, sekačky, křo-

vinořezy apod.) možné pouze od 8.00 do 12.00 a od 14.00 do 
19.00 hodin. 

3.  V neděli a o svátcích nelze hlučné zařízení (pily, sekačky, křo-
vinořezy apod.) používat.

Vážení občané, 
zastupitelstvo městyse Davle připravuje aktualizace svého 
Strategického plánu rozvoje městyse Davle. Strategický plán 
rozvoje městyse si klade za cíl zvýšit možnosti rozvoje a docílit 
dohody zastupitelstva městyse nad budoucností Davle ve střed-
nědobém období. 

Rádi bychom zohlednili i váš názor k případnému rozvoji našeho 
městyse a požádali vás tímto o zpětnou vazbu. Snad jste dostali 
níže uvedené otázky do poštovní schránky. Pokud jste je neobdrželi, 
využijte níže uvedený prostor nebo si stáhněte dokument z webo-
vých stránek obce – www.obecdavle.cz (sekce Strategický plán). 
Byli bychom rádi, kdybyste písemně odpověděli na níže uvedené 
otázky, které můžete buď přinést na úřad městyse v úředních hodi-
nách, či vhodit do poštovní schránky na území Davle. 
1.  Podle svého individuálního a svobodného uvážení uveďte své 

tři prioritní cíle, které by měl městys Davle podle vás řešit:

2.  Co subjektivně považujete za největší úspěchy městyse Da-
vle za posledních osm let, uveďte alespoň tři počiny:

 
3. Co je podle vás největší výhodou Davle:

 
4. Co považujete za největší slabinu městyse Davle:

 Děkujeme za váš názor a spolupráci při rozvoji městyse Davle



Změna v ordinaci praktických 
lékařů v Davli

„Zasaďte si  
svůj strom v aleji“

MUDr. Soukupová ukončila svoji profesní činnost jako praktická 
lékařka. Od 5. 9. 2011 působí v Davli pouze jeden praktický lékař 
– MUDr. Gavlas, který plně převzal péči o veškeré její pacienty. 
Ordinační hodiny všeobecného praktického lékaře v Davli

MUDr. Tomáš Gavlas
sestra Ivana Nožičková
Tel.: 257 770 563, 776 676 180
Po 8.00 – 11.00 hodin (11.00 – 14.00 hodin pro objednané)
Út 15.00 – 18.00 hodin
St 8.00 – 11.00 hodin (11.00 – 14.00 hodin pro objednané)
Čt 8.00 – 12.00 hodin
Pá 8.00 – 13.00 hodin
Návštěvy prosím hlaste do 10.00 hodin.  
Akutní stavy na tel. 155.

Vážení klienti davelské lékárny,
dovolujeme si vám oznámit, že od září si 

můžete u nás v davelské Lékárně U Kotvy 
zdarma vyzvednout novou zákaznickou 
kartu, která vám poskytne mnoho zajíma-
vých výhod. Díky zákaznické kartě může 
lékárna kontrolovat interakce mezi jednotli-
vými vydávanými léky (aby pacient neužíval 
nevhodnou kombinaci léčiv), kontrolovat 
kontraindikace léčiv v návaznosti na po-
skytnuté údaje o diagnózách (aby pacient 
neužíval nevhodný lék vzhledem ke své ne-
moci), sledovat alergické reakce na léčiva 
a jejich včasné odhalení mezi podávanými 
léky. Tím karta přináší velice zásadní prvek 
v ochraně zdraví při výdeji a užívání léči-
vých přípravků.

Evidence kontaktů na klienta umožňuje při 
zjištěných problémech (např. špatně přede-
psaná či vydaná léčiva, stahování závad-

Městys Davle získal od Nadace ČEZ – Stromy 2011 dotaci ve 
výši 191 400 Kč na výsadbu 60 stromů. K provedení výsadby 
bychom rádi přizvali davelské rodiny, aby si každá zasadila svůj 
strom na polní cestě mezi Davlí a Měchenicemi. Instrukce k vý-
sadbě na místě. Po ukončení výsadby bude každý strom opatřen 
cedulkou se jménem rodiny, která strom zasadila. 

Pokud nás přijde více, musíme se o stromy podělit.
(viz pozvánka na straně 16)

Novinky z lékárny
ného léku z oběhu) okamžitě ho informovat 
o vzniklé situaci.

Při uvedení e-mailu pak můžete být aktu-
álně informováni o výhodných nabídkách 
naší lékárny a o zdravotních záležitostech 
preventivního nebo léčebného charakteru.

V neposlední řadě pak zákaznická karta při 
každém nákupu nebo vyzvednutí léků na re-
cept připisuje na váš účet bonus, který můžete 
následně použít k úhradě léčivých příprav-
ků v naší lékárně. Bonus je připisován z celé 
prodejní ceny všech přípravků, tedy i z části, 
kterou za pacienta hradí zdravotní pojišťovna. 
Pokud je například cena léčiva plně hraze-
ného zdravotní pojišťovnou 1000 Kč, pacient 
hradí pouze 30 Kč poplatek, ovšem bonus je 
mu připsán z celé ceny léčiva, tedy z 1000 Kč!

Novou zákaznickou kartu si můžete vy-
zvednout v lékárně, kde vám na ni připíše-
me bonus okamžitě z prvního nákupu.

Kolektiv Lékárny U Kotvy se těší na vaši 
návštěvu – od léta v novém složení!

PharmDr. Hana Trčková
Mgr. Lucie Silbernáglová

Danuše Řimnáčová

TAXI SLUŽBA
SMLUVNÍ PŘEPRAVA OSOB

725 975 985
–  k dispozici vůz Škoda Octavia 

combi SLX 1.9 TDI
–  na přání zajištění dětské autose-

dačky zdarma 
–  možnost přepravy nákladu až do 

hmotnosti 620 kg pomocí přípoj-
ného vozidla Agados Handy

– základní sazba 18 Kč/km

Zdeněk Hromádka
Hvozdnice 181

+420 725 975 985
autohromadka@seznam.cz
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Slovo ředitelky ZŠ Davle

Stará budova Mateřské školy 
v Davli je opět v provozu

Milí přátelé naší školy, 
nový školní rok začal, a tak mi dovolte pár 

informací k dění v davelské škole. 
Se všemi žáky jsme se po prázdninách 

slavnostně přivítali ve školní hale za velké 
účasti rodičů, přátel a sourozenců. Dětem 
se představily učitelské posily – paní Nepra-
šová (tělocvik, biologie), paní Daňková (an-
gličtina, výtvarná výchova), paní Machová 
(angličtina), paní Polková (asistentka peda-
goga) a pan Kos (informatika). Jsem ráda za 
nové posily a doufám, že jejich elán, energie 
a pedagogický optimismus naše děti i rodiče 
ocení. Nově jsme ve škole obsadili pozici 
provozní referentky, kterou je paní Bílko-
vá. Naši školu posílilo 39 nových prvňáč-
ků, které slavnostně ošerpovaly přímo paní 
učitelky prvních tříd Jana Stöcklová a Milana 
Lišková za výborné asistence pana staros-
ty Jiřího Prokůpka. Někteří prvňáčci přišli 
s úsměvem, jiní uronili i pár slziček, všechny 
ale čekaly krásně upravené a nově vyma-
lované první třídy. Velké díky patří rodičům, 
kteří pomohli s úpravou učeben, a též našim 
šikovným uklízečkám, které jako mávnutím 
kouzelného proutku (v tomto případě koš-
těte) dokázaly během jedné noci ze stavby 
vytvořit čisté, upravené a voňavé prostředí. 
Do posledních prázdninových hodin totiž ve 
škole finišovala komplexní rekonstrukce toa-
let, kterou nám zajistilo davelské zastupitel-
stvo – děkujeme. 

Od 5. září se již učíme podle rozvrhů 
a prázdniny připomínají už jen čerstvé ob-
rázky na třídních nástěnkách. Z novinek ve 

školním vzdělávacím programu bych ráda 
uvedla rozšíření výuky angličtiny v první třídě 
– nově se angličtinu děti učí dvě hodiny týd-
ně. Rovněž jsme upravili rozvržení tělocviku 
– vytvořili jsme výkonově a zájmově podobné 
týmy, kterým přizpůsobujeme obsah hodin 
tělocviku, aby je cvičení nejen bavilo, ale aby 
děti dostaly skutečné základy všestranné po-
hybové průpravy. Novým způsobem vyučuje-
me informatiku – je více praktická, propojená 
s reálným světem běžného uživatele výpo-
četní techniky a snad tedy i žáky více baví. 

Tradičně nápady a dobrou náladou plná 
školní družina se dočkala tolik žádaného 
navýšení své provozní kapacity na 100 dětí 
– prakticky tedy již nemáme žádná přijí-
mací omezení a školní družinu tak mohou 
navštěvovat všichni zájemci z 1. až 4. třídy 
naší školy. Školní družina nabízí kromě své 
bohaté programové náplně i nadále kera-
mický kroužek, sportovní hry a kroužek ma-
lování na hedvábí. 

Naše škola nabízí dětem strávit volný čas 
v novém přírodovědném kroužku, v atletické 
přípravce, zdravotnickém kroužku a v krouž-
ku zumbování, tedy aerobního cvičení 
s tanečními prvky. Ve škole nadále působí 
jazyková škola Lundonia, Základní umělecká 
škola, oddíl juda a v sousedící sportovní hale 
pak floorbalový a tenisový oddíl. Podrobné 
informace ke všem volnočasovým aktivitám 
najdete na webových stránkách školy. 

Závěrem mojí informace o letošním škol-
ním startu bych moc ráda poděkovala 
všem, kteří již v průběhu prázdnin pomáhali 

škole s jejím rozjezdem – zejména členům 
školské rady, zastupitelům městyse Davle 
i zaměstnancům školy. Děkujeme též paní 
Dufkové z úřadu městyse Davle za skvělý 
nápad s umístěním laviček do prostor před 
školní družinu, kde mohou relaxovat nejen 
čekající rodiče, ale též naši žáci během po-
ledních přestávek. Velký dík patří též panu 
Ctiborovi, který ve školní družině svými 
náklady i časem instaloval otevírací a ko-
munikační systém pro lepší a bezpečnější 
zajištění přístupu do prostor školní družiny. 
Moc děkujeme!

Jana Hrubá, ředitelka ZŠ Davle
www.zs-davle.cz

V pondělí ráno 3. 10. 2011 se obnovil 
provoz Mateřské školy v Davli v prostorách 
zrekonstruované původní budovy mateřské 
školy. Celá budova opět ožila dětským smí-
chem, ale i slzami z prvního odloučení od ro-
dičů. Příchod do školy je trochu komplikova-
ný, stejně jako je stísněný prostor šaten pro 
děti. Vše se zlepší po dokončení přístavby, 
kde bude i nová centrální šatna. Třídy a ku-
chyně jsou po rekonstrukci bez problémů. 
Nová okna a podlahy, natřené dveře a malo-
vání daly budově i třídám zcela nový ráz.

Otevření školy by nebylo vůbec možné 
bez obětavého přístupu pracovnic ško-

ly, které i ve svátek, stejně jako několika 
sobotách a nedělích anebo po pracovní 
době přišly a uklízely a uklízely. Několi-
krát stěhovaly vybavení školy sem a zase 
tam a pak zase tam podle toho, co bylo 
třeba dělat – místo na výtah, položení 
podlah, malování, vrtání atd. To, co bylo 
jednou uklizené, bylo třeba uklidit zas 
a znovu. Protože nikdo nepřišel, aby nás 
za to neskutečné množství práce oce-
nil, a ani nikdo nemá přehled, kromě mě, 
co všechno a kolik hodin ze svého volna 
obětovaly pracovnice školy, aby bylo mož-
no školu otevřít, děkuji tímto všem svým 

současným i budoucím kolegyním za vše, 
co pro otevření školy udělaly. Nesmírně si 
vážím práce paní učitelek – paní učitelky 
Urbanové, Šedivé, Matysové, Vyštajnové 
a Koblové, stejně jako práce paní kuchař-
ky Vojíkové a paní uklízečky Šebánkové 
a Padevětové. Stejný dík patří i těm, které 
s námi pracovaly, ač budou zaměstnány 
až později, paní učitelka Hošková, Rýdlová 
a paní kuchařka Petrů. Ještě jednou všem 
děkuji a přeji, ať se vám zde dobře pracuje 
a vidíme jen samé spokojené dětské tvá-
ře. Poslední poděkování patří asi deseti 
tatínkům a deseti maminkám, kteří přišli 
bezprostředně po rozeslaném e-mailu stě-
hovat a pomoci při základním úklidu. Sama 
za sebe musím přiznat, že jsou to právě 
jen a jen vaše děti, které mi dodávají no-
vou sílu a chuť do další práce.

Za mateřskou školu  
PaedDr. Jarmila Jarůšková  

ředitelka školy

Večer strašidel
Mateřská škola a školní družina Základní 

školy Davle zvou všechny na Večer stra-
šidel a duchů, který se uskuteční v úterý 
1. listopadu 2011. Sraz od 15.45 hodin na 
zahradě MŠ, okolo 16.30 hodin odchod prů-
vodu k ZŠ Davle. Srdečně vás zveme.
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Vážení rodiče,
v úvodu naší obvyklé rubriky se ohlédne-

me za uplynulým obdobím. Nový školní rok 
2011/2012 byl úspěšně zahájen naší nově 
jmenovanou ředitelkou paní Mgr. Janou 
Hrubou. Slavnostního zahájení se zúčastnili 
vedle pana starosty Jiřího Prokůpka a sa-
mozřejmě rodičů také členové školské rady. 

Zahájení nového školního roku však před-
cházelo mnoho úsilí a práce. Například 
zničené schodiště ke školní družině bylo zři-
zovatelem nově opraveno, za což patří dík 
zejména starostovi panu Jiřímu Prokůpkovi. 
Jak jste měli možnost zaznamenat, v době 
prázdnin probíhala ve škole rekonstrukce 
sociálních zařízení a další stavební úpravy. 
Ředitelka školy dále provedla reorganizaci 
školních prostor, rozšířila školní družinu, zří-
dila šatny pro dívky a chlapce na tělesnou 
výchovu, vylepšila zázemí pro pedagogický 
sbor prvního stupně. Na těchto úpravách 
se na konci prázdnin aktivně podíleli všichni 
zaměstnanci školy, kteří pracovali dle potře-
by i o víkendech, což je nutné hodnotit po-
zitivně. Bohužel všechny úpravy se nestihly 
do zahájení školního roku. Prioritou byla 
stanovena příprava učebnic a učebních 
pomůcek a úprava tříd pro naše děti, aby 
se jim ve třídě líbilo. Touto cestou chceme 
požádat rodiče o pochopení a určitou tole-
ranci, protože některé společné prostory se 
upravují a budou upravovat ještě v průběhu 
školního roku. 

Zároveň chceme velmi poděkovat všem 
rodičům, kteří se aktivně zapojili a jakkoli se 
podíleli na vylepšení naší školy. Poděková-
ní patří také panu T. Novotnému za úpravu 
školní zahrady v době letních prázdnin 
a panu Ctiborovi za nové zabezpečení dveří 
u školní družiny, které bylo instalováno za 
účelem zajištění větší bezpečnosti žáků ve 
školní družině. Každá pomoc rodičů, snaha 
nebo dobrá rada je velmi vítána.

Dále bychom vás rádi informovali o tom, 
že první pondělí v září proběhly konzultační 
hodiny školské rady, které se však nesetkaly 
se zájmem vás rodičů, což nás samozřejmě 
velmi mrzí. Díky vašim námětům a připomín-
kám, které od vás získáváme, máme mož-
nost se aktivně podílet na změnách ve škole.  

Po konzultačních hodinách proběhlo pra-
videlné zasedání školské rady, kterého se 
účastnila také paní ředitelka Jana Hrubá. 
O průběhu jednání se můžete informovat 
v zápise z jednání ŠR, které je dostupné 
na známých internetových stránkách školy 
www.zs-davle.cz. V průběhu měsíce září 
pracovali členové školské rady na aktuali-

Školská rada
zaci a úpravě internetových stránek sekce 
školské rady, které pro vás chceme udělat 
přehlednější. Na těchto stránkách máte 
uvedeny také veškeré kontakty na zástupce 
školské rady, které můžete kdykoli kontak-
tovat. Opakovaně připomínáme naši adresu  
skolskaradadavle@seznam.cz, kam můžete 
své podněty posílat.

V dnešním příspěvku školské rady by-
chom vás mimo jiné rádi seznámili s již avi-
zovanými výsledky dotazníkové akce usku-
tečněné ve škole. Vzhledem k obsáhlému 
komentáři uvádíme v tomto čísle Soutoku 
odpovědi žáků. Výsledky odpovědí rodičů 
uvedeme v dalším vydání Soutoku. Gra-
fické zpracování a komentář k jednotlivým 
grafům připravila paní M. Soldánová.

Na úvod je nutno uvést, že celkem bylo 

žáky vráceno 126 dotazníků, z nichž 3 
nebyly označeny, a tudíž je nebylo možno 
zpracovat. Z 1. třídy bylo vráceno 8 dotazní-
ků, ze třídy druhé 18 dotazníků, ze třetí pak 
14 dotazníků, ze čtvrté třídy 19 dotazníků. 
Nejvíce dotazníků pak bylo vráceno ze tří-
dy páté, a to 21. Naopak z druhého stupně 
bylo vráceno dotazníků poměrně málo. 
Konkrétně to bylo 10 dotazníků ze 6. třídy, 
12 dotazníků ze 7. třídy a 11 dotazníků ze 
třídy osmé a nakonec pouze 8 dotazníků 
z deváté třídy. Ze třídy P1 se bohužel vrátil 
jen jeden dotazník, a stejně tak ze třídy P2. 
Protože nebylo možno provést porovnání 
v rámci třídy, ani tyto dotazníky nebyly zahr-
nuty do zpracování. Dále je nutno uvést, že 
na některé otázky žáci neodpověděli, a na 
některé odpověděli i více možnostmi.

Mezi základními otázkami, na něž žáci od-
povídali, byl dotaz týkající se jejich celkové 
spokojenosti ve škole. Pouze pro doplnění 
uvádíme, že tento dotazník vyplňovali žáci 
v dubnu 2011, tedy v době vrcholící nestabili-
ty ve škole a vynucených změn v první třídě.

Ze shora uvedeného grafu vyplývá, že 67 % respondentů z 1. třídy uvedlo, že se jim 
ve škole velmi líbí. 80 % respondentů z 2. třídy je také ve škole velmi spokojeno, což 
bylo maximum dosažené za celou školu. Na vrcholu spokojenosti pak také bylo 73 % 
respondentů ze třídy šesté a 50 % respondentů ze třídy páté. Oproti tomu, pouze 
5 % respondentů z 8. třídy bylo zcela spokojeno se školou, resp. 17 % respondentů 
z 9. třídy.  
S výhradami bylo spokojeno ve škole nejvíce 58 % respondentů, a to konkrétně 
z osmé třídy, následované shodně 42 % respondentů ze 7. a 9. třídy, resp. 38 % ze 
třetí třídy. Mezi 5 – 11 % pak odpověděli žáci ostatních ročníků.
22 % respondentů z první třídy, což je nejvíce z celé školy, pak odpovědělo, že se jim 
nelíbí ve škole vůbec. 
K uvedené otázce se nejvíce vyjádřilo vlastními poznámkami 48 % respondentů, a to 
ve čtvrté třídě v tom smyslu, že se vyjádřili ke špatnému klimatu ve třídě (kamarádské 
vztahy), k nadržování některým žákům a dále často projevili zájem o vylepšení třídy, 
její vymalování a nutnosti vybavit třídu novým nábytkem. Téměř shodně se vyjádřili 
respondenti z osmé, resp. deváté třídy, a to 37 %, resp. 33 %. Nejvíce byla kritizována 
plíseň ve školní jídelně, složení jídelníčku, zastaralé učebnice, nedostatečné vybavení 
toaletním papírem nebo odcizování osobních věcí. 
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Profesionální divadelní scénou, která se 
věnuje svým repertoárem seniorům, je Di-
vadlo 90. Divadlo provozuje občanské sdru-
žení Život 90 sídlící v centru Prahy. Rezer-
vace na tel.: 222 333 512 a 555 nebo dana.
pekova@zivot90.cz, informace:  
www.zivot90.cz.

Z repertoáru divadla:
19. 10. 2011, 16.00 hodin Benefice/Jana 
Boušková, pořadem provází Jan Lorman
24. 10. 2011, 16.00 hodin Legendy opery/
Ladislav Štros, u příležitosti významného 
životního jubilea 
26. 10. 2011, 16.00 hodin Kvartet/Ronald 
Harwood, komedie

Hořká komedie Kvartet z roku 1999 od-
kazuje svým názvem na slavný kvartet 
z opery Rigoletto Giuseppa Verdiho. Teď 
se penzionované operní hvězdy po dlou-
hých letech setkávají v domově pro seni-
ory – umělce a opět se chtějí alespoň na 
chvilku vrátit na vrchol dávno zašlé slávy.

Největší důvěru měla třídní učitelka ve druhé třídě, a to konkrétně od 76 % respon-
dentů. 69 % respondentů ze třetí třídy vyjádřilo svou důvěru učitelce ve třídě páté, 
po níž následovala třídní učitelka ze třídy čtvrté s podporou rovných 50 %. V dalších 
ročnících se maximální důvěra v třídního učitele pohybovala mezi 20 – 39 %. 
Nejvíce respondentů, a to 70 % ze šesté třídy, resp. 64 % z osmé třídy se své třídní 
učitelce nesvěřují, ačkoli by mohli. Totéž nečiní rovných 50 % respondentů z posled-
ního ročníku. V závěsu je 46 % respondentů ze sedmého ročníku. Respondenti z první-
ho, třetího, čtvrtého a pátého ročníku se vyjádřili v uvedeném smyslu mezi 31 – 39 %.  
Přibližně 10 % respondentů pak projevilo nedůvěru ve svého třídního učitele ve čtvr-
tém, sedmém a osmém ročníku. Největší nedůvěru od žáků vyjádřenou v procentech 
obdržela třídní učitelka z první třídy, což je vzhledem k situaci, která byla ve sledova-
ném období v této třídě, kdy řada žáků svůj vztah k třídní učitelce teprve navazovala, 
číslo vcelku pozitivní. Navíc bylo zpracováno v první třídě pouze 8 dotazníků. 
Žáci z I. stupně dále mimo jiné odpovídali na otázku zjišťující jejich konkrétní spoko-
jenost ve škole, kde mezi nejčastější odpovědi patřilo: školní družina a vychovatelky 
školní družiny, nová školní zahrada, kamarádi, plavání, možnost navštěvovat fotbalo-
vou akademii nebo počítačová učebna. 
Naopak by děti nejraději ve škole uvítaly například zlepšení činnosti školníka, 
vybavení tříd novým nábytkem, odstranění zápachu z toalet a nedostatku toaletního 
papíru, obecně odstranění nepořádku ve škole a jejím okolí. Dále by uvítaly vrácení 
automatu na mléko anebo širší nabídku jídel ve školní jídelně. Také by uvítaly lepší 
vybavení šaten o botníky, lavice či věšáky. Často bylo zmiňováno nebezpečné scho-
diště do školní družiny a nespokojenost s převlékáním na hodiny tělesné výchovy na 
toaletách a ve třídách, což je v současné chvíli již minulostí.
Žáci z II. stupně mimo jiné hodnotili formu, metody a výklad jejich předmětů. Spoko-
jenost například vyjádřili s výukou českého jazyka, přírodopisu anebo matematiky (až 
31 % respondentů). Obecně lze konstatovat, že značná nespokojenost byla s výukou 
cizích jazyků, která se s výjimkou sedmé třídy pohybovala mezi  27 – 50 %. Dále 
byla respondenty vyjádřena velká nespokojenost s výukou zeměpisu a dějepisu anebo 
fyzikou (50 %, resp. 33 %, resp. 17 % respondentů).   
Mezi perličky je jistě možné zařadit například odpověď žáka, který si stěžoval na 
brzký začátek vyučování nebo spokojenost ve škole z důvodu existence přestávek. Na 
druhou stranu je však určitě nutné zamyslet se nad odpovědí žáka, který se svěřil s 
tím, že „kluci křičí a pak dostaneme trest všichni“ nebo nad vyjádřeným strachem 
některých žáků z třídní učitelky, resp. posteskem nad absencí či minimální existencí 
praktického procvičování učiva z fyziky či chemie.   
S konkrétními výsledky dotazníkové akce byla seznámena také ředitelka školy. 
V současné době tak pevně doufáme, že relevantní připomínky žáků budou postupně 
akceptovány a to, co žáky pozitivně těší, se bude ještě více vylepšovat.
Spokojenost v novém školním roce 2011/2012 přejí nejenom všem žákům, ale i čle-
nům pedagogického sboru, nepedagogickým pracovníkům školy a také samozřejmě 
rodičům členové školské rady. 

Těšíme se na shledání s vámi.

Další otázka, na kterou odpovídali všichni žáci, byl dotaz týkající se jejich důvěry 
v třídního učitele. Grafické vyjádření této otázky je uvedeno v následujícím grafu. Pečovatelská služba 

pro seniory Davle

Divadlo pro seniory  
– Divadlo 90 U Valšů

V květnovém/červnovém čísle Soutoku 
jsme vám stručně představili farní chari-
tu Starý Knín, která od roku 2006 působí 
v Davli a zabezpečuje zde zejména pečo-
vatelské služby. V tomto článku se budeme 
věnovat konkrétně této službě. 

Pečovatelská služba zahrnuje pomoc při 
zvládání úkonů péče o vlastní osobu, po-
moc při osobní hygieně, poskytnutí stravy 
nebo pomoc při zajištění stravy, zajiště-
ní chodu domácnosti, při běžném úklidu 
a údržbě domácích spotřebičů, při žehlení, 
nákupech či při zprostředkování kontaktu se 
společenským prostředím. 

Tuto službu mohou využít senioři a zdra-
votně postižení nad 18 let věku. Pečovatel-
ská služba je poskytována v pracovní dny 
podle předem dohodnutých termínů mezi 
uživatelem služby a pracovníky charity.

Ceny služeb jsou v rozmezí od 15 Kč do 
130 Kč za úkon či časovou dotaci. Uživatelé 
služby mají možnost příslušnou částku za 
poskytnuté služby hradit hotově nebo pro-
střednictvím účtu podle přesného vyúčtová-
ní za předchozí měsíc.

Pokud máte zájem využít tuto službu, 
kontaktujete vedoucí Střediska charitních 
sociálních služeb ve Štěchovicích a Davli 
Katarínu Nožinovou, tel. 606 552 051,  
e-mail: charita.stechovice@volny.cz
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Druhé „Kafíčko“ pro seniory
Rubrika: Senioři Davle Připravuje Zita Lara, zita.lara@volny.cz

Městys Davle zve všechny seniory, jinak 
řečeno životem zkušené a dříve narozené 
občany a občanky městyse Davle, na pří-
jemné setkání s významnou psycholožkou 
a spisovatelkou a posezení s přáteli.

Připravili jsme pro vás občerstvení i další 
příjemný program. Vstup a malé občerstve-
ní pro seniory zdarma.

Lea Paulínová je původní profesí dětská 
sestra. Nyní pracuje jako terapeutka, psy-
choložka, lektorka a koučka. Její výcvik 
v psychoterapii je jedinečný. Učila se od 

Sedí děda s malým vnoučkem u cesty a odpočívají. Jde kolem poutník, zastaví se, pozdraví, rozhlédne se kolem a ptá se: „Pane, 
jací jsou lidé támhle dole v údolí?“ – „A jací byli lidé u vás doma, ve vaší vesnici?“ na to děda. 
„To víte, nic moc, proto jdu odtamtud. Samí zlomyslní, protivní, na člověka se neusmějí…“ – „Tak to vás moc nepotěším,“ odvětil 
děda. „Právě takoví lidé jsou v tom údolí.“
Poutník poděkoval a odešel. Zanedlouho šel kolem další pocestný. I on se zastavil a vyptával: „Pane, jací lidé jsou v tamté vesni-
ci?“ a ukazoval prstem do údolí. – „A jací lidé byli tam, odkud přicházíte?“
Poutník se začal smát a dal se do řeči: „Samí veselí, dobrosrdeční, pracovití lidé.“ – „Tak přesně takoví jsou i v téhle vesnici,“ 
odvětil děda.
Když se muž vzdálil, zatahal vnouček dědu za rukáv a zeptal se: „Dědo, a kterému z těch dvou pocestných jsi lhal?“ – „Žádnému, 
chlapče, každý z nich uvidí to, co chce vidět.“

Lea Paulínová, úryvek z knihy Naděje bez hranic

Kočka a kotě
Malé kotě se ptalo mámy kočky: „Já chci být šťastné a pořád mi to nějak nejde. Co pro to mám udělat?“ – „Víš, to máš jako 
s ocáskem,“ pravila kočka. „Když se za ocáskem stále honíš, tak ho nikdy nedohoníš. Ale když budeš dělat to, co máš rádo, 
a o ocásek se nebudeš starat, tak ocásek půjde stále za tebou.“

Lea Paulínová, úryvek z knihy Naděje bez hranic

POVÍDÁNÍ S LEOU PAULÍNOVOU
Kdy: 12. listopadu 2011 od 14.00 do 16.00 hodin
Kde: Společenský sál Hotelu Pivovar, Davle

nejvýznamnějších zahraničních odborníků, 
vyniká v oboru muzikoterapie, artterapie, 
grafologie, transakční analýzy, energeti-
začních a bioenergetických cvičení. Jako 
spisovatelka vydala několik knih, mezi kte-
rými naleznete např. Slabikář pro babičky 
i dědečky. Ve svém mottu se ztotožňuje 
s výrokem Jana Wericha: „Když už člověk 
jednou je, tak má koukat, aby byl. A když 
kouká, aby byl, tak má být tím, čím je, 
a nebýt tím, čím není, jak to v mnoha pří-
padech je.“

Kalendárium
Říjen
22. 10. –  Zasaďte si svůj strom v aleji – výsadba 60 stromů podél polní cesty mezi Davlí a Měchenicemi, začátek v 10.00 hod. (městys Davle)
22. 10. –  Drakiáda od 14.00 do 16.00 hodin na polní cestě mezi Davlí a Měchenicemi (městys Davle)
25. 10. – 1. dýňobraní – sraz v 15.00 hodin na zahradě školky (MŠ Davle)
28. 10. – Zájezd na výlov rybníka „Musík“ (Vltavan Davle)
29. 10. –  Památka zesnulých na hřbitově v Davli a ve Štěchovicích (Vltavan Davle, Vltavan Štěchovice)

Listopad
1. 11. –  Večer strašidel a duchů – sraz 15.45 hodin v zahradě Mateřské školy, v 16.30 hodin odchod průvodu k Základní škole (MŠ Davle 

a školní družina ZŠ Davle)
5. 11. –  Koncert Antonína Borovičky – společenský sál Hotelu Pivovar od 19.00 hodin (Hudební nakladatelství Antonína Borovičky, Vltavan Davle)
12. 11. –  Druhé „Kafíčko“ pro seniory – POVÍDÁNÍ S LEOU PAULÍNOVOU, od 14.00 do 16.00 hodin ve společenském sále Hotelu Pivovar 

(Kulturní komise Davle)

Prosinec
26. 12. –  Slavnostní schůze Vltavana Davle v sále Hotelu Pivovar (Vltavan Davle)
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Dovolená s Vltavanem 

Zprávy z davelského fotbalu

Vltavan Davle uspořádal pro své čle-
ny a příznivce ve dnech 25. června až 
2. července 2011 pobytový zájezd auto-
busem do vyhlášených maďarských lázní 
Mosonmagyaróvár. Mosonmagyaróvár leží 
u soutoku Mošonského Dunaje a řeky Lajta 
v západním Maďarsku v župě Győr-Moson-
-Sopron. Nachází se 15 km od rakouských 
a slovenských hranic. Město je správním 
centrem stejnojmenného okresu. Má kolem 
32 tisíc obyvatel. Mezi významné paměti-
hodnosti města patří hrad Óvar ze 13. sto-
letí, řada kostelů, barokní domy, paláce 
a muzea. V objektu hradu je umístěna ze-
mědělská univerzita. Univerzitu ve městě 
založil sasko-techenský princ Albert Kazi-
mír, zeť Marie Terezie. V budově se nachá-
zí muzeum a vystavuje například „živočišný 
svět Hanságu a laboratoř“ (kamenné sbír-
ky). Na nádvoří stojí busta rakouského bás-
níka Nikolause Lenaua a kamenná lavice. 

Ve městě jsou termální městské lázně, 
které mají zastřešenou i venkovní část 
a celkem sedm bazénů s vodou různého 
druhu od 28 °C do 40 °C (plavecké, léčeb-
né, sedací, wellness, na cvičení, dětské). 
Mimo relaxaci poskytují lázně i léčení, k dis-
pozici jsou lékařské konzultace, koupele, 
masáže, podvodní masáže, bahenní zábaly, 
elektroterapie, léčebný tělocvik. Minerální 
voda se úspěšně využívá k léčbě onemoc-
nění pohybového ústrojí, chronických one-
mocnění dýchacích cest a jako pitná kúra 
při žaludečních a střevních potížích. Podle 

odborné literatury léčivá voda místních lázní 
patří mezi pět nejúčinnějších v Evropě.

Byli jsme ubytováni v tříhvězdičkovém 
Termal Hotel Aqua. Celkem nás autobu-
sem z Davle odcestovalo 53 a v lázních se 
k nám přidali dva přátelé z Vídně Egon Fis-
cher a Hans Ortner. Vzdálenost těchto lázní 
od Prahy je 366 km. Hotel přímo navazoval 
na lázeňský komplex, kde bylo možné vyu-
žívat podle potřeb termální bazény o teplo-
tách 28 °C, 31 – 33 °C, 33 – 35 °C a do-
konce i 40 °C. Ve všech prostorách bylo 
k dispozici velké množství lehátek a v ně-
kterých halách i vyhřívané lavice. Ubytováni 
jsme byli ve dvoulůžkových pokojích s pat-
řičným sociálním vybavením. Vedení hotelu 
věnovalo každému jako bonus jednu masáž 
zdarma. V hotelu byla zařízení pro další 
rehabilitace, fyzioterapie, saunu, inhalace 
apod. Stravování bylo formou polopenze, 
ráno bufetového charakteru a večeře bylo 
možno zvolit ze třech jídel podle chuti nebo 

diety strávníků doplněné dezertem. Počasí 
nám přálo, pršelo pouze jeden den. Všich-
ni se vrátili opálení jako od moře a možná 
zbavení i řady neduhů díky minerálním kou-
pelím. Pobyt si všichni pochvalovali. Vedou-
cí zájezdu sestra M. Kolbeková se své funk-
ce zhostila výborně. Večery zpříjemňoval 
hrou na kytaru a zpěvem v blízké hospůdce 
Pavel Všetečka.

V souvislosti s aktivitami Vltavanu Davle 
si dovolujeme upozornit, že náš spolek 
v příštím roce 5. a 6. července 2012 osla-
ví 115 let trvání. Vzhledem k tomu, že jde 
o všestranně náročnou akci, považujeme 
za nezbytné zajistit její důstojný průběh ve 
spolupráci s úřadem městyse Davle a ostat-
ními davelskými spolky. Věříme, že se nám 
za účasti našich občanů oslavy vydaří. 
O průběhu příprav budeme občany průběž-
ně informovat.

Text: bratr MVDr. E. Slanec
Foto: bratr Ing. J. Bílek.

Tak nám poslední srpnový víkend od-
startovala nová fotbalová sezona ročníku 
2011/12. Po pauze máme v soutěžích opět 
dvě družstva mužů. 

„A“ mužstvo, které hraje III. odd. A., vý-
razně omladilo. Z dorostu z Měchenic se 
z hostování vrátili V. Blažek nml. a  J. Hof-
mann, s nimi na hostování J. Jenčík. Velké 
naděje vkládáme do L. Zelenky, který u nás 
začínal v žácích u M. Matyse, a nyní při-
chází ze Štěchovic. Když k nim přidáme 
další mladé hráče – L. Fialu, J. Hejzlara, 
J. Houdka, P. Mlejnského, D. Klase, M. Pet-
ráka, L. Pšeničku, R. Tlouště – máme jedno 
z nejmladších mužstev v okrese. Tyto mla-
dé vhodně doplňuje a vede několik starších 

hráčů v čele s internacionálem A. Mlejn-
ským. Mužstvo trénují Petr Obermajer a An-
tonín Mlejnský. Vedoucím je Z. Houdek. Po 
pěti kolech má mužstvo na kontě 3 výhry 
a 2 prohry (1 nešťastnou a nezaslouženou). 
Je zatím na 4. – 6. místě s 9 body a skó-
re 11 : 10. Nejlepšími střelci jsou se 2 góly 
J. Hejzlar, J. Houdek a L. Zelenka.

Jak jsem naznačil výše, přihlásili jsme 
po delších diskusích do soutěže opět „B“ 
mužstvo. Hlavními iniciátory a organizáto-
ry jsou naši dlouholetí přední hráči (kteří 
nadále pomáhají i „A“ mužstvu) V. Blažek 
a P. Dudek. Vedle starších hráčů V. Blažka, 
P. Dudka, T. Zunta, R. Hlavničky, J. Blažka 
hrají i další bývalí hráči M. Vojík, L. Cipra 

aj. Mužstvo vhodně doplňují mladí hráči 
z „A“ mužstva. „B“ mužstvo je zatím 9. se 
4 body (1 v., 1 r., 2 p.) se skóre 7 : 10. Nej-
lepšími střelci jsou se 2 brankami P. Dudek 
a R. Tloušť.

O hřiště a kabiny s dresy se jako vždy 
vzorně stará J. Blažek, kterému hlavně 
pomáhají L. Cipra, R. Stehlík a J. Strace-
ný. O vývěsku a nástěnky (před obchodním 
střediskem, u Bendů a na Váze) se nadále 
iniciativně stará D. Žemlička. Do dalších 
bojů zveme na naše utkání všechny příz-
nivce, pro něž je kromě atraktivních zápasů 
připraveno občerstvení.

Za TJ Slavoj Davle  
Josef Stracený
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Od poloviny prázdnin již pár týdnů uběh-
lo, a tak mi dovolte informovat vás o dění 
u sloupeckých hasičů. 

     27. 8. jsme uspořádali pod naší ha-
sičskou zbrojnicí již tradiční letní zábavu 
s názvem Taneční rozloučení s prázdnina-
mi. Po velmi horkém týdnu jsme si slibovali 
velkou účast a doufali ve zdařilou akci. 
I sobotní dopoledne ještě věstilo pěkné 
počasí, i když meteorology předpovídané 
ochlazení bylo na kůži méně oblečených 
jedinců vidět. Zlom však přišel po obědě, 
kdy se úderem druhé hodiny spustil ob-
rovský liják. My jako pořadatelé jsme však 
neponechali nic náhodě a snažili jsme se 
ze všech sil přizpůsobit značně podmáčený 
povrch blížící se akci, která by se při pohle-
du na místo konání dala s trochou nadsáz-
ky přejmenovat na „Sloupecký Woodstock“. 
Přestože nás déšť hodně potrápil, počasí 
se nakonec „umoudřilo“ po osmé večer, 
kdy alespoň přestalo pršet, a návštěvníci 
se mohli začít naplno bavit. Zpestření akce 
zajistila i bohatá tombola, ve které šťastná 
výherkyně získala hlavní cenu v podobě ví-
kendového pobytu pro dva ve Špindlerově 
Mlýně. K tanci a poslechu nám až do pozd-
ních nočních hodin hrála kapela Podwob-
raz. Celou zábavu lze považovat za velmi 
zdařilou. 

Jak známo, od jara do podzimu je hasič-
ská sezona v plném proudu a naše spor-
tovní družstva se prakticky nezastaví. Jen 
v srpnu a září se zúčastnila družstva mla-
dých hasičů, žen a mužů ze Sloupu celkem 
14 závodů. 

Mladí hasiči se poprvé po prázdnino-
vé odmlce představili na domácí půdě při 
VII. ročníku memoriálu Jaroslava Zajíčka 
v požárním útoku, který jsme pořádali na 
sloupeckém hřišti v neděli 4. září. Počasí 
osmi soutěžním družstvům přálo, a tak se 
očekávaly skvělé výkony. Naše tři družstva 
se, téměř bez tréninku, vrhla s nadšením 
do soutěžní disciplíny. Hlavní cíl, aby pu-
tovní pohár zůstal doma ve Sloupu, se jim 
však nezdařil. Sloupečtí obsadili krásné 2., 
3. a 7. místo. Vítězství stejně jako minulý 
rok patřilo družstvu z Kostelce nad Černými 
Lesy.

Mladí hasiči se vydali o týden později 
v sobotu 10. září bojovat v závodě O po-
hár starosty SDH Malé Přílepy v požárním 

Hasičky ze Sloupu „na bedně“ 
Brdské ligy a další sportovní úspěchy

SDH Sloup

útoku. Za Sloup přijela soutěžit tři družstva 
a celé jejich počínání lze vyjádřit trošku 
poupraveným slavným citátem „Přišel jsem, 
zasoutěžil jsem, zvítězil jsem“. Získali 1. 
místo v kategorii starších, 2. a 3. mís-
to v kategorii mladších a všichni odjížděli 
domů s medailí na krku.

Poslední víkend v září se zúčastnili ještě 
1. ročníku Zličínského dvojboje mladých 
hasičů v požárním útoku a štafetě dvojic. 
I zde se jim dařilo. Starší zvítězili v krás-
ném souboji s domácími a mladší vybojo-
vali velmi pěkné 5. místo. V současné době 
se naši mladí hasiči poctivě připravují na 
branný závod, který tvoří podzimní kolo hry 
Plamen.

Dospělí soutěžící 17. září úspěšně zakon-
čili již XI. ročník Brdské ligy, v níž družstva 
Sloupeckých patří ke stálicím. Muži v nové 
sestavě, kterou museli během sezony vli-
vem osudu měnit, vybojovali v letošní velké 
konkurenci (více než 20 družstev mužů) 
celkové pěkné 7. místo. Děvčata, taktéž ve 
vylepšené a značně omlazené sestavě, vy-
bojovala celkové krásné 3. místo a zapsala 
se tak neodmyslitelně do historie Brdské 
ligy. 

Značné úspěchy zaznamenali dospělí 
v Hasičské lize Českého ráje, Podkozákov-
ské lize a v dalších soutěžích jako napří-
klad poslední zářijový víkend v závodě 
O pohár starosty MČ Praha – Zličín, kdy si 
domů muži opět dovezli putovní pohár. 

Naše zásahová jednotka byla přivolána 
v úterý 20. září k požáru nízké budovy na 
Petrově. Po průzkumu se však ukázalo, že 
jde o planý poplach. 

Bližší informace o činnosti Sboru dobro-
volných hasičů ve Sloupu najdete na  
www.sdhsloup.cz

Všem děkujeme za přízeň! 
Sváťa Chrastilová, kronikářka SDH Sloup
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Informace 
z SDH Davle

SDH Davle

210x297 184x271

Celostránka na spad, 
nebo na zrcadlo  

(spad 4 mm)
1000 Kč

184x135 92x271

Půlstrana
500 Kč

92x135 184x67

Čtvrtstrana
250 Kč

58x67 184x21

Atyp 1
250 Kč

58x34

Atyp 2
100 Kč

ŘÁDKOVÁ INZERCE – dle formátu stránky, tj. cca 20 slov na 
řádek. Přijímáme inzeráty v délce maximálně 20 slov.  

Cena paušálně 20 Kč.

Cena za atypické inzeráty po dohodě s redakcí. Slevy za opakování.
Podklady v tiskovém pdf. Soutok je tištěný černobíle, je tedy nutné 
počítat s převodem barevných inzerátů do stupňů šedi. To může 
způsobit horší čitelnost některých barevných elementů. Doporuču-
jeme tedy inzerentům, aby svoji inzerci již připravovali černobílou.
Redakce neručí za správnost vytištění dodaných dat. Po domluvě 
je možno poslat inzerentovi tiskový náhled k odsouhlasení. V přípa-
dě nejasností kontaktujte redakci.

Ceník inzerce

Dne 10. září 2011 se konal již desátý ročník soutěže O putovní 
pohár starosty Okresního sdružení hasičů Praha-západ. Akce se 
již tradičně uskutečnila v Davli na fotbalovém hřišti. Soutěže se zú-
častnilo 6 družstev, 5 družstev mužů (Davle, Lhota, Luka pod Med-
níkem, Slapy, Zlatníky) a jedno družstvo žen (Luka pod Medníkem). 
Šest sborů se bohužel na poslední chvíli omluvilo. Počasí se vyda-
řilo a i za takto malé účasti to byly velmi příjemné a klidné závody. 

Soutěžilo se v požárním útoku na terč, a to podle starých pravi-
del. Požární útok provádí 7 členů soutěžního družstva, kteří běží 
na signál startéra od startovní čáry k základně, 4 hasiči musí spojit 
4 savice, sací koš a připojit ke stroji. Pak je teprve možné sací koš 
ponořit do nádrže s vodou. Koš musí zůstat našroubovaný i po vy-
tažení savic z nádrže. Stroj se startuje klikou. To jsou hlavní rozdíly 
oproti současným pravidlům. Další tři soutěžící mají na starosti roz-
vinutí hadic, a to 2 hadic B, rozdělovače a 4 hadic C. K rozdělovači 
vedou silnější hadice B a od rozdělovače vedou 2 proudy slabších 
hadic C, na jejichž konci jsou připojené proudnice, kterými se míří 
na terč. Požární útok končí zasažením obou terčů. Družstvo může 
být diskvalifikováno např. v případě rozpojení hadic, překročením 
startovní čáry, špatně sešroubovaným košem či nenastartováním 
stroje. Každé družstvo má dva pokusy a časy se sčítají.

Protože dámy mají vždy přednost, i u nás soutěžily jako první 
a i první skončily. Jako ženy se rozhodně nenechaly zahanbit, 
měly nejrychlejší útok ze všech družstev. Závody mužů proběh-
ly bez větších problémů, pouze družstvo ze Lhoty nenastartovalo 
stroj a kvůli tomu skončilo na posledním pátém místě. První skon-
čilo družstvo ze Zlatník, druzí skončili z Luk pod Mendíkem. Nás 
zradila technika a skončili jsme až 4. za družstvem ze Slap.

Ceny byly poměrně hodnotné – šampaňské, salámy a další. Žád-
né družstvo se domů nevracelo s prázdnou. Vítězové si odvezli 
navíc putovní poháry.

Zajímavostí byla doplňková soutěž pro děti. Byla připravena ma-
keta domu s papírovými plameny, která se musela uhasit tak, že 
se pomocí prutu tyto plameny musely z domu vytáhnout. Vítězkou 
se stala Táňa Náglová, která nechybí na žádné hasičské akci. Děti 
dostaly dort, omalovánky a lízátka.

Velké poděkování patří sportovcům Davle, kteří nám propůjčili 
hřiště a stánek, a také sponzorům – Řeznictví a uzenářství U Do-
lejších, Hasičské vzájemné pojišťovně a Sdružení hasičů Čech, 
Moravy a Slezska.

Jako hasiče nás v příštím roce čeká tradiční výroční schůze, 
hasičský bál a oslavy 125. výročí založení sboru. O všech akcích 
budete včas informováni v Soutoku nebo na nástěnce SDH Davle 
před obecním úřadem.

Hasiči Davle
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Psí poradna
Vítám vás v pořadí již čtvrté psí poradně. 
Vybrala jsem dva z vašich dotazů. 

1. Slyšel jsem, že některá plemena jsou 
velmi inteligentní a jiná zas naopak. Jelikož 
chci mít psa poslušného, mám asi vybírat 
z těch inteligentních, že?

Odpověď na tuto otázku není zdaleka tak 
jednoduchá, jak by se na první pohled mohlo 
zdát. Vždyť ani inteligence u člověka není zá-
rukou úspěšnosti v práci či v osobním životě. 
Inteligence u psa je pojem dost relativní. Je 
inteligentní zvíře, které nás slepě poslouchá 
a nemá vlastní úsudek? Nebo je chytřejší 
pes, který se řídí vlastní hlavou a nerad rea-
guje na naše povely? To vše je věc názoru. 
Moje zkušenost je asi taková: Příliš „chytrý“ 
pes nás může potrápit mnohem více než ně-
jaký průměrnější jedinec. Pokud nerozumím 
psům velmi dobře, může se stát, že takový-
to pes si nás velmi chytře „vychová“, aniž si 
toho budeme vědomi. Sama teď mám u sebe 
na převýchovu a výcvik podobného boxe-
ra. Kdo se s ním u mne setkal, nevěří, čeho 
všeho je takové zvíře schopno. Velmi rychle 
odhaduje člověka, který s ním jedná, a s ra-
dostí mu dá vychutnat každou jeho chybu či 
slabost. Tady už je to souboj inteligence psa 
s chytrostí a nápaditostí jeho majitele. A taky 
s jeho pevnými nervy. To už není určitě vhod-
né pro každého. A takovýto jedinec se může 
vyskytnout u kteréhokoli plemene. Ovšem 
nutno říci, že u některých plemen je to častěj-
ší, třeba u dobrmana, pinče, středního kníra-
če, jezevčíka nebo některých teriérů.  

Já osobně „inteligenci“ psa nepovažuji za 
nějakou zvláštní výhodu, pokud se s ním 

nechci vrcholově věnovat třeba záchrana-
řině, kde je trocha toho „zdravého rozumu“ 
určitě výhodou. Seriály typu Komisař Rex 
poněkud diváky mystifikují, když služební-
ho psa ukazují jako přemýšlivého a před-
vídavého jedince, který nepotřebuje žádné 
příkazy od psovoda. Policejní pes musí 
oplývat úplně jinými vlastnostmi. Musí být 
především odvážný a útočný, ale přitom 
i zvladatelný a vytrvalý. Rovněž musí mít 
dobrý nos. Moc prostoru pro chytrost tady 
nezbývá. Na běžný výcvik, třeba i na vyšší 
úrovni, bohatě stačí inteligence průměrná. 
Zde upřednostňuji spíše určité vlohy – třeba 
k obranám, k pachovým pracím, k obrat-
nosti či k aportování – zkrátka podle toho, 
jakému typu výcviku se chci věnovat. Tedy 
v zásadě, pokud psa nemíním nijak pracov-
ně využívat, nevybírám z výše uvedených 
plemen. Pro běžný život potřebuji jedince 
lehce zvladatelného s ochotou poslouchat, 
a to s inteligencí jako takovou v žádném pří-
padě nesouvisí. 

2. Mám malé štěně, které dosud neumí 
poslouchat, proto jej nepouštím na procház-
ce z vodítka. Asi by mi zatím uteklo, a to já 
nechci. Kdy jej mohu poprvé pustit?

Tak především: pes není divoké zvíře, 
proto není důvod se obávat, že nám malé 
štěně uteče. Naopak považuji za výhodné 
štěně pouštět v bezpečném prostředí co 
nejdříve. Samo dobře ví, že se bez nás ne-
obejde, že je na nás životně závislé. Proto 
nemívá tendenci výrazněji se vzdalovat. 
Uvědomění této závislosti upevňuji různými 
hrami, jako např. hrou  na schovávanou. 

Nejvýhodnější je to v lese či jiném méně 
přehledném terénu. V okamžiku, kdy na 
mne štěňátko přestane dávat pozor, trochu 
poodejde a nekouká na mne, potichu vstou-
pím za nějaký strom či keřík a tiše vyčká-
vám, co se bude dít. Jakmile pejsek zjistí, 
že páneček zmizel, začne hledat. Pokud 
hezky hledá, nevystupujte z úkrytu, abyste 
mu to usnadnili. Ať se trochu potrápí a uvě-
domí si, jak bezbranný bez vás v lese je. 
Musíme jen dávat pozor, aby příliš nezpa-
nikařil a nezačal prchat třeba k domovu. 
Kdyby se to stalo, začnu ho vlídným hlasem 
volat. Žádné povely, jen upozornění. Třeba: 
Azore, tady jsem, koukej, tady. Jakmile ke 
mně doběhne, rozplývám se radostí, chvá-
lím ho a můžu dát i malou odměnu. Po-
kud se od vás štěně nikdy nevzdaluje, lze 
tuto hru pozměnit tak, že ho někdo podrží 
a vy se mu mezitím schováte. Samozřej-
mě že vzdálenost a složitost úkrytu musí 
být v souladu se schopnostmi a věkem 
malého pejska. Já sama tuto hru vkládám 
téměř do každé lekce se štěňaty či mladými 
psy. Ale ani „psí důchodci“ touto zábavou 
nepohrdnou. Nestává se, že by štěňátko 
nemělo zájem pánečka hledat, zažila jsem 
to jen dvakrát. Jednou u příliš samostatné 
psí dámy plemene beagle a podruhé, opět 
s podivem, u fenečky bílého švýcarského 
ovčáka. Ale i tyto dvě později hledaly s vel-
kou chutí a staly se výbornými společnicemi 
pro své majitelky. To u dospělého jedince 
zdaleka tak přirozené není, že si bude bez 
vás zoufat. Pokud vás vůbec nehledá, či po 
nalezení vás klidně opustí a neopětuje vaši 
radost ze shledání, je ve vzájemném vztahu 
prokazatelně něco v nepořádku. 

Na vaše další dotazy se budu těšit na ad-
rese redakce Soutoku či na mém osobním 
e-mailu, který lze získat v redakci. 

Mgr. Renáta Simerská

Ne vždy je povaha psa v souladu s jeho vzezře-
ním. Mnohdy nás výraz může zmást. Tento pes 
se nijak „inteligentně“ netváří, ale přesto srší 
„dobrými“ nápady

Beauceron se považuje za služební plemeno, tento jedinec je inteligentní, pracovitý a poslušný. Je to 
ale výrazně podpořeno tím, že se s ním denně pracuje. 
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V minulém čísle nedopatřením vypadla 
část textu z příspěvku "Nápady prázdnino-
vého chodce" od pana Vančury, čímž se 
vlastně změnila pointa celého článku a tím 
pádem mu neodpovídal ani uveřejněný ná-
zev. Tímto se moc omlouváme a chybějící 
text uveřejňujeme nyní....

…vyrazíte do Šerpin, tam už na Zástrov-
ku vede nově upravená „asfaltová“ cesta. 
Zjišťujete, co je kde nového, a najednou 
se okolo vás přežene hafan zvíci almary, 
potom německý ovčák – pochopitelně bez 
náhubku. Z dálky uslyšíte „hledej, hledej“ 
a dojde vám, že se cvičenci z pronajaté-
ho (či vlastněného?) plácku mezi silnicí 
a cestou vydali do lesa. Není to příjemné, 
když s sebou vedete malé dítě a uvážíte-
-li, že ten mladý psí janek toho asi ještě 

Davelští indiáni 

Nápady prázdninového chodce 

Odkud se vzali? Kde jsou? Jak vypadají? 
Kolik jich je? Opravdu existují?

Ano, je tomu tak, opravdu existují.
Kmen indiánů z Davle nese jméno Ma-

wadani. Mawadanů je v Davli již několikátá 
generace. Mawadani se pravidelně scházeli 
jak v prostorách základní školy, tak v pro-
storách davelského pivovaru. V současnos-
ti můžete vidět schůzky kmene Mawadani 
na faře ve Hvozdnici, a to každý čtvrtek od 
16.40 do 18.20 hodin.

Co asi dělají?
Indiáni z Davle objevují krásy okolí, a to 

jak blízkého, tak vzdáleného. Na svých vý-
pravách do přírody se učí lesní moudrosti. 
Lesní moudrost učí malé indiány, nejen jak 
se chovat v přírodě a k přírodě samotné, 
ale také, jak se chovat jeden k druhému.

V létě se Mawadani vydávají do Kouřo-
vých hor (na Šumavu) na každoroční tábor, 
který trvá čtrnáct dnů. Indiáni na Šumavě 
táboří v týpí, chodí na výlety, koupají se, 

hrají hry a vůbec se radují z pobytu na čis-
tém šumavském vzduchu.

Já sám jsem členem od mládí a za tu 
dobu jsem si osvojil spoustu dovedností, 
například jak pracovat s nožem, jak postavit 
týpí, jak rozdělat oheň bez zápalek či za-
palovače, nebo dokonce jak připravit potní 
chýši (saunu) v přírodě. Ale nejvíce si ce-
ním přátel a zážitků, které jsem za tu dobu 
získal. A že jich je mnoho!

Okíya
Mawadani v současnosti nabírají nové děti 
ve věku od 8 do 12 let, pokud máte zájem, 

více o indiánském kmeni Mawadani  
se dozvíte na www.mawadani.cz

mnoho neumí a nelze předpokládat, že by 
ho páníček či panička měli pod kontrolou. 
Je pochopitelné, že stopování lze těžko učit 
v otevřeném rovinatém terénu a s vodít-
kem se při výcviku nevystačí, ale zákon je 
zákon. Zákaz volného pobíhání psů je sta-
noven v § 10 odst. 1 zákona o myslivosti č. 
449/2001 Sb. Nelze určit hranici, kdy je ješ-
tě pes cvičen a kdy již volně pobíhá. Výcvik 
psů v honitbě však není obecně dovolen, 
i když podle dříve platné prováděcí vyhláš-
ky č. 134/1996 Sb. byl výcvik psů všech 
plemen v honitbě po předchozím souhlasu 
uživatele honitby možný. Takže opak volné-
ho pobíhání psů nelze vyjádřit jinak, než že 
pes musí být veden na vodítku, neboli psi 
bez vodítka nemají v lese co dělat. 

A protože se okolo vás mezitím mohla 
s burácením přehnat čtyřkolka, připomeňme 

si, že ani ta stejně jako automobily nemá 
v lese co pohledávat (zákon č. 289/1995 
Sb., o lesích, výslovně zakazuje v lese jez-
dit a stát s motorovými vozidly). K určení 
zákazu vjezdu do lesa není třeba dopravní 
značky, umístěné dopravní značky existující 
zákaz pouze zdůrazňují. Ještě ke čtyřkol-
ce, ale i k automobilům – vyhloubený příkop 
u „hospodářské cesty“ z Hliníku k Šerpi-
nám, kde je zákaz vjezdu porušován ježdě-
ním po poli – „to je toho, to klidně přejedu 
o kousek dál“ slyšíte v autobusu... a to se 
i stalo. 

Přečkali jste pobíhající psiska a jdete dál. 
Tady vás chytají za nohavice osténky ost-
ružin, tady zrají maliny a tu uslyšíte bušení 
lesního lékaře strakapúda, někdy můžete 
zahlédnout i černého datla. Copak tu asi má 
na práci… 
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Daveláci vychutnali  
báječnou atmosféru výletu

Bluesová 
ochutnávka 

Velké poděkování patří panu Václavovi Bendovi z náměstí a paní 
Věře Bouškové z Kruhovky, kteří nám připravili 17. září nádherný 
výletní den.

Viděli jsme Bozkovské dolomitové jeskyně u Železného Brodu 
s nejdelším jeskynním systémem v ČR. Vzácná krápníková výzdo-
ba vrcholila v části jezerního domu s překrásně prosvětleným pod-
zemním jezerem v Čechách.

Po odpočinku jsme směřovali k Lomnici nad Popelkou do zimní-
ho střediska v atraktivní oblasti pod horou Tábor. Z podzemí jsme 
stoupali do výše 678 m n. m. na horu ležící na pomezí Českého 
ráje a Krkonoš. Nahoře je Tichánkova rozhledna, kterou mnozí 
z nás vyšlápli až nahoru. Měli jsme slunečno, a tak byl výhled dale-
ko do kraje. Lomnicko je dnes začleněno do Evropského geoparku. 
Uměli jsme naši krajinu z té výše ocenit.

Řidič pan Nepraš s námi bezpečně jel zpět do podhůří směr Nym-
burk, kde jsme se podívali na zámek Loučeň. Někteří z nás zůstali 
v zahradách, které nabízely 11 druhů labyrintů a bludišť. To bylo 
něco hlavně pro děti. Mnozí šli na prohlídku dovnitř zámku, kte-
rým nás provázela průvodkyně již v oblečení princezny. Ocitli jsme 
se jakoby uvnitř života knížecí rodiny Thurn-Taxisů na přelomu 
19. a 20. století.

Zámecká expozice se stále pro návštěvníky proměňuje svými na-
bídkami – dětské prohlídky, večerní prohlídky s Bílou paní, setkání 
(herecká) s knížecí rodinou, večerní prohlídky se svíčkou či veliko-
noční a adventní prohlídky… 

Potěšeni zážitky jsme pokračovali na objednanou večeři.
Měli jsme pěkný den.

Další podařená akce proběhla 1. října ve Společenském 
sále v Davli. Uspokojila nejen milovníky dobrého vína, ale 
i ty, kteří mají rádi pravé americké blues. Acoustic duo 
předvedlo opravdu mistrné provedení známých i méně 
známých melodií. Jako doplněk k výborné hudbě provedl 
profesionální sommelier hosty predikátními víny ze Zno-
jemské oblasti. Tato vína jsou k zakoupení ve Vinném 
sklípku na Sázavě. 

MATEŘSKÁ ŠKOLA DAVLE 
 

Vážení rodiče (prarodiče), milé děti a přátelé školy!
 Dovolujeme si Vás pozvat na

 1. DÝŇOBRANÍ
 (malá podzimní slavnost pro rodiče s dětmi), které proběhne 

v úterý 25. 10. 2011 od 15,00 hod. v případě příznivého počasí 
na školní zahradě

Na programu bude:
1. Velké rodičovské (zejména tatínkovské) klání ve výrobě 

dlabaných strašidelných dýní
2. Dětské klání ve zdobení menších dýní (s maminčinou 

pomocí)
3. Výtvarná dílna pro nejmenší 

4. Ukázky nejzajímavějších dýňových receptů spojené 
s ochutnávkou Vámi přinesených lahůdek (napsané recepty 

dle potřeby namnožíme)
5. Závěrečná výstava a vyhodnocení předvedených děl, jakož 
i originálních a netradičních výpěstků, které s sebou přinesete

S sebou:
1. Dýně (velké i malé, jakož i příbuzné)

2. Vhodné náčiní k vyřezávání dýní pro dospělé
3. Drobné náčiní a přírodní materiál k výzdobě menších 

výpěstků – např. cuket apod.
4. Osvědčené recepty a uvařené dobroty  

(čaj a kávu zajišťuje škola)

Těšíme se na Vás!!!



Chráněná dílna Portus Davle
dokončení ze strany 1

Cesta k realizaci nebude snadná, a pokud 
chcete uskutečnění tohoto projektu pomoci 
a uspíšit vznik této zajímavé stavby v blíz-
kosti Prahy, máte příležitost. Ačkoli je celý 
projekt navržen jako maximálně úsporná 
stavba, jedná se dosud o největší akci, 
kterou občanské sdružení Portus Praha 
financuje. Deset milionů korun, které bude 
výstavba nové chráněné dílny stát, se sdru-
žení pokouší získat zejména od sponzo-
rů, a to ať od jednotlivců, tak od firemních 
dárců. Organizátoři projektu doufali, že by 
prostředky na stavbu mohli získat  z fon-

PORTUS hledá sponzory a dárce,  
kterým by rád nabídl spolupráci při realizaci tohoto projektu

Najdou zde pracovní uplatnění lidé, kteří jsou kvůli svému zdravotnímu handicapu 
znevýhodněni na trhu práce.

PORTUS PRAHA, o.s., Kozácká 16, 101 00 Praha 10  
bankovní spojení: 

číslo účtu: 1942343319/0800
sbírkový účet:  55335553/5500

dů EU, bohužel to v současnosti vypadá, 
že peníze z evropských fondů rozdělované 
v rámci regionálního operačního programu 
nebudou tento rok rozvoj služeb nezisko-
vých organizací podporovat. Organizace 
a jednotlivci starající se o skutečně potřeb-
né na tom jsou rok od roku hůře. A tak se 
pár dřevěných kostek s nápisem Dobroty 
s příběhem čili Parník na břehu Vltavy bude 
muset nejspíše spolehnout jen na štědrost 
svých sponzorů a dobrodinců. Nechcete být 
i se svým malým příspěvkem mezi nimi?!

 Karel Vančura st.
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Městys Davle Vás srdečně zve na

DRAKIÁDU
spojenou s akcí 

„ZASAĎTE SI SVŮJ STROM V ALEJI“ 
Podílejte se na společném provedení výsadby 60 stromů!

Kdy: 22.10. 2011

Kde: polní cesta mezi Davlí a Měchenicemi (cesta spojující Davli a silnici z Měchenic do Sloupu)

Program:   
9:30 – 10: 00 sraz účastníků

10:00 – 13:00 výsadba stromů
13:00 – 14:00 občerstvení pro všechny zúčastněné

14:00 – 16:00 Drakiáda a společný táborák (samozřejmě i pro ty, co nesázejí nebo přijdou až později)

S sebou vezměte: draka, rýč, kladivo, rukavice a dobrou náladu
Pokud je to možné, auto ponechte doma.

Přijďte strávit hezké odpoledne mezi své přátele a známé. Těšíme se na Vás!

Městys Davle
Za podpory Nadace ČEZ – Stromy 2011


